



Guest Introduction

嘉宾简介



Simon Cooper, CEO, Corporate, Commercial & Institutional Banking and Europe & Americas, Standard Chartered Bank

Simon Cooper is CEO, Corporate, Commercial & Institutional Banking and Europe & Americas. Based in Singapore, he is a member of the Group Management Team and Chair of the Group Diversity & Inclusion Council.

Simon joined Standard Chartered Bank in April 2016 as CEO of the Corporate & Institutional Banking segment. This is the bank's largest segment, focusing on the biggest corporate and financial institution clients with a range of advice, products and services across corporate finance, financial markets and transaction banking in more than 50 countries. In 2018, alongside the corporate business, he was also asked to lead Standard Chartered's commercial banking segment, which serves around 40,000 smaller and mid-sized clients in over 25 countries. Simon has extensive experience across our markets in Asia, Africa and the Middle East. He joined the bank from HSBC where he held a number of senior roles including Group Managing Director and Chief Executive of Global Commercial Banking, CEO of HSBC Middle East and North Africa, CEO Korea and Head of Corporate and Investment Banking, Singapore.

顾世民，渣打银行企业、金融机构及商业银行部行政总裁，欧洲及美洲行政总裁

Simon Cooper 先生现为渣打集团欧洲及美洲企业、金融机构及商业银行部行政总裁。作为渣打集团管理层一员及集团多元化和包容性理事会主席，Simon 常驻新加坡。

Simon 于 2016 年 4 月加入渣打银行，就任企业及金融机构部行政总裁。该部门是渣打银行全球最大的业务板块，主要服务 50 多个国家的大型企业和金融机构客户，向他们提供包括交易银行、金融市场和企业融资等产品的全方位金融服务。2018 年，银行扩大 Simon 的职责范围，委任其领导商业银行部，该部门目前在全球 25 个市场拥有约 4 万名客户。

Simon 深入了解渣打银行的业务和客户，且拥有亚洲、非洲和中东等主要市场的丰富经验。加入本行前，他在汇丰银行担任过多个高级职务，包括集团董事总经理兼全球商业银行业务部行政总裁、汇丰中东和非洲地区行政总裁、韩国业务部行政总裁以及新加坡企业及投资银行业务部主管等。



Zhu Guangyao, Former Vice Minister of Finance of China

Zhu Guangyao currently serves as a Counsellor of the State Council of China. He was Vice Minister and a member of Party Group of Ministry of Finance, and Deputy Director of the Office of the Leading Group on Finance and Economic Affairs of the CPC Central Committee. Specialized in global finance and economic affairs, he has participated in preparation and implementation of dialogues since the setting-up of Sino-US Strategic Economic Dialogue, which gained him wide recognition for his contribution and influence in the global economic and finance sector.

朱光耀，财政部原副部长

朱光耀先生现任中国国务院参事，曾任财政部副部长、党组成员，中央财经领导小组办公室副主任。此前担任驻世界银行中国执行董事。长期从事国际财经外交工作，曾参与中美经济对话机制建立以来历次对话的磋商和筹备工作，在国际经济金融领域具有一定影响和知名度。



Tu Xinquan, Dean and WTO Chair Holder at the China Institute for WTO Studies, UIBE

Tu Xinquan is Dean and Professor and WTO Chair Holder at the China Institute for WTO Studies of University of International Business and Economics located in Beijing, China. He got his Ph.D. in international trade from this university in 2004. He had been a visiting scholar at Johns Hopkins University (2006), Korea Institute for International Economic Policy (2009), WTO Secretariat (2011), German Institute of International and Security Affairs (2014), Middlebury Institute of International Studies at Monterey (2016). His research and teaching focus on Chinese trade policy, WTO, US trade policy, and US-China trade relations. He is a member of Friends of Multilateralism Group, Asia WTO Research

Network, Trade and Investment Research Network and General-Secretary of NITIS.

He authored *China's position, role and strategy in the WTO* (published by The Press of UIBE, 2005), *The forty years of China's reform and opening up and China's integration into world trading system* (published by The People's Press, 2019) and published a number of papers and chapters in books. He has been granted a number of research projects by the China Social Science Foundation, the Ministries of Commerce, Education, Finance etc. He was also interviewed by CCTV, Phoenix TV, Bloomberg, Reuters, Xinhua News Agency, and other major media on hot issues about China's trade and economic situation and China's international economic relations.

屠新泉，对外经济贸易大学中国 WTO 研究院院长

屠新泉，对外经济贸易大学中国 WTO 研究院院长、教授、博士生导师、世界贸易组织教席项目主持人、北京市第十三届政协委员，并担任中国 WTO 研究会、中国法学会 WTO 法研究会、北京党外高级知识分子联谊会常务理事、全国政协中国经济社会理事会理事、全球经贸治理研究网络秘书长。1996 年获北京大学学士，2001 年、2004 年获对外经济贸易大学国际贸易专业硕士和博士学位。主要研究领域为 WTO、中美经贸关系、中国外贸政策。曾先后在美国 Johns Hopkins University、WTO 秘书处、韩国对外经济政策研究院 (KIEP)、美国 Indiana University、德国国际问题研究院、美国明德国际研究院做访问学者。主持国家社科基金重大、重点项目、教育部基地重大项目等多项，承担商务部、财政部等部门的委托课题 60 多项，多篇咨询报告获得中央领导肯定性批示，在权威核心期刊发表论文 50 多篇。多次接受新华社、中央电视台、中央人民广播电台、路透社、彭博社等著名媒体采访。



Tin Pei Ling, Chief Executive Officer, Business China

Ms Tin Pei Ling is currently the Chief Executive Officer of Business China. She is also an elected Member of Parliament in Singapore since 2011 and was the youngest Member for two terms. Into her third term now, she concurrently serves as the Chairperson of the Government Parliamentary Committee (GPC) for Communications & Information (also includes Smart Nation & Digital Government), and a member of the GPC for Culture, Community & Youth.

Prior to joining Business China, Pei Ling was the Group Director of Corporate Strategy of Jing King (JK) Technology Group (now known as Adera Global). Prior to entering politics, Pei Ling was a business and management consultant in Ernst & Young Advisory with years of experience in corporate strategy, organization excellence, industry

studies, channel strategy, competency framework, business process reviews and change management.

陈佩玲，通商中国总裁

陈佩玲女士现任通商中国总裁。自 2011 年以来，她还当选为新加坡国会议员，是两届最年轻的议员。在她的第三个任期内，她同时担任政府国会通讯及新闻委员会(GPC)的主席（也包括智慧国家和数字政府），以及文化、社区和青年 GPC 的成员。

在加入通商中国之前，她曾担任精工(JK)科技集团(现简称 Adera Global)的公司战略总监。在从政之前，她曾是安永咨询公司的商业和管理顾问，在企业战略、组织优化、行业研究、渠道策略、能力框架、业务流程审查和变革管理方面有多年的经验。



Jeffery Liu, President and General Manager, Corning Greater China

Jeffery Liu was appointed president and general manager, Corning Greater China, in August 2021. In this role, Liu is responsible for leading Corning's businesses in Greater China and ensuring integration of business processes in the region. In addition, he leads the China Business Council (CBC).

Liu joined Corning International in 2005 as strategy and business development manager based in the Shanghai office. In May 2007, Liu transferred to Corning Optical Fiber as global pricing manager based in Corning. In May 2009, Liu was named sales director of Corning Greater China Telecom, where he was responsible for leading the Optical Fiber commercial team in China. In May 2010, Liu was appointed vice president of Marketing for Corning Greater China Telecom, where he was responsible for the Marketing function for all Corning Telecom product lines in China.

刘之菲，康宁大中国区总裁兼总经理

刘之菲先生现任康宁大中国区总裁兼总经理，负责领导康宁在大中国区的业务并确保该地区业务流程的整合。此外，他还领导中国业务委员会(CBC)。

刘之菲于 2005 年 9 月加入位于上海的康宁国际区域总部，担任战略及业务发展经理。2007 年 5 月，刘之菲加入康宁光纤业务部，在美国康宁总部担任全球光纤定价经理。2009 年 5 月，他就任康宁大中国区光通信业务部销售总监，负责领导中国区的光纤销售团队。2010 年 5 月，他被任命为康宁大中国区光

通信业务部市场营销副总裁，负责管理中国区所有光通信产品线的市场营销工作。



David Guo, Chief Executive Officer, China, Schroder Investment Management

David Guo is China CEO of Schrodgers, responsible for the Group's business development across all channels in Mainland China, including institutional, intermediary and other corporate developments in the country such as the company's joint venture asset management firm in Shanghai.

David was the Director of China at AllianceBernstein before joining Schrodgers in 2010. Prior to that, he was the Head of MSCI Barra China, which he helped to establish in 2005. At that time, he led the business development efforts for MSCI indices and Barra analytics and serviced the National Council for Social Security Fund to build up its risk management infrastructure. He was previously the Chief Representative for HSBC Asset Management in China.

郭炜，施罗德投资中国区总裁

郭炜先生现职施罗投资中国区总裁，负责集团在中国所有领域的业务发展，范围涵盖机构投资、渠道业务、以及其它企业事务，包括集团在上海的合资基金管理公司。

郭炜于 2010 年 5 月加入施罗德投资，此前在联博投资管理公司出任中国业务总监。在联博工作之前，他在 2005 年参与成立中国 MSCI Barra，并担任其中国区总监，负责拓展 MSCI 指数系列和 Barra 分析工具业务。在此期间，他亦协助中国全国社会保障基金理事会，建立风险管理架构。郭炜亦曾任职于汇丰投资管理，担任中国区首席代表一职。



Karen Ng, Managing Director & Head of China Opening & RMB Internationalisation, Corporate, Commercial & Institutional Banking, Standard Chartered Bank

Karen has over 20 years of experience in commercial, corporates and institutional banking with Standard Chartered in Greater China. In the current role, Karen is responsible for spearheading the franchise strategy associated with the developments and business opportunities arising from the RMB internationalisation agenda and specifically, the opening of Mainland China's capital and financial markets.

Immediately prior to her current role, Karen was Regional Head, Business Management for Client Coverage in Greater China and North Asia where she led a team focusing on business enablement, performance management and governance. Throughout the years Karen had also held various frontline and management positions spanning client relationship management, strategic planning, loan syndications and debt capital markets based in Mainland China and Hong Kong.

吴雅思，渣打银行董事总经理，中国开放及人民币国际化团队主管

吴雅思女士在渣打银行大中华区企业、金融机构及商业银行部工作超过 20 年。她目前主要负责领导渣打银行人民币国际化战略，特别是中国大陆资本与金融市场开放所带来的发展和商业机遇。

在此之前，她曾担任大中华及北亚地区的业务策划主管，她领导的团队主要负责该地区的业务支持和绩效管理。多年来，吴雅思女士还在中国大陆以及香港不同的前线和管理岗位就职，包括客户关系管理、战略规划、银团贷款和债券市场等。



Li Zengxin, Deputy General Manager of Caixin Global, International Director of Caixin Insight (Host)

Li Zengxin is currently the deputy general manager of Caixin Global from November 2019, and he also leads Caixin Insight, the research and consulting arm of Caixin. From December 2009 to October 2019, he worked as US bureau chief, deputy editor of international desk, editor of macroeconomics team, and editor for international economic news.

Li Zengxin has more than 10 years of experience in journalism on topics such as economics, finance and business. He also represented Caixin Media as moderators and organizers in international forums and conferences such as the World Economic Forum, IMF & World Bank Group annual meetings, St. Petersburg International Economic Forum, etc. Prior to Caixin, he worked for Caijing Magazine as a macroeconomics reporter and US correspondent, a macroeconomic editor for China Daily website.

He graduated from University College London with a MSc degree in Economics. He obtained his Bachelor's degree in international economics from China's Capital University of Business and Economics.

李增新 (Li Zengxin) ，财新国际副总经理、财新智库国际业务主任（主持人）

李增新先生自 2009 年 11 月至今任职于财新传媒。2019 年 11 月至今，担任财新国际（财新传媒旗下公司）副总经理。2009 年 12 月至 2019 年 10 月，先后担任财新传媒美国记者站站长、国际部副主任、宏观经济部主任、国际经济编辑主管等职务。

李增新有超过 10 年的经济、金融、国际财经报道经验，曾代表财新参加、组织和主持国际会议，包括达沃斯世界经济论坛、世界银行和 IMF 年会、圣彼得堡国际经济论坛等。2008 年 2 月至 2009 年 10 月，李增新在《财经》杂志担任宏观经济部记者、驻美国记者。2006 年 2 月至 2008 年 1 月，在《中国日报》网站担任经济新闻部编辑。

李增新是英国伦敦大学学院经济学硕士。首都经济贸易大学，国际经济学学士。

*发言嘉宾简介按拟出场顺序排列